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The scallop (Clamys varia L.) is a mollusc whose biology is very little known. In this note, we summarized its bionomy
and indicated the specific characters differentiating it from other similar bivalves. We especially specified an important
point: The growth of its shell. It is indeed on the shell that all the stages of the mollusc's life are written. As a
consequence, it is of a great interest to be able to interpret, in a practical way, the growth areas, which provide some
useful information on the age and edible value of the animal. Our study material has been collected on the Flotte bank
(Isle of Ré) at different times of the year, in order to have all the evolution stages., Le Pétoncle (Clamys varia L.) est un
mollusque dont la biologie est peU connue. Dans cette note nous avons résumé sa bionomie et indiqué les caractères
spécifiques qui permettent de le distinguer des autres bivalves voisins. Nous avons surtout précisé un point important :
la croissance de sa coquille. C'est en effet sur la coquille que s'inscrivent toutes les phases de la vie de ce mollusque.

Il est donc intéressant de pouvoir interpréter, d'une manière pratique, les zones d'accroissement, qui fournissent d'utiles renseignements sur
l'âge et la valeur comestible de l'animal. Notre matériel d'étude a été récolté sur le Banc de la Flotte (île de Ré) à différentes saisons, pour avoir
tous les stades d'évolution du test. [OCR NON CONTRÔLE]
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